
 
4. juli 2019 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsender jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvor meget vil kommunerne få af mérudgifter hvis pædagogers lønninger i 

daginstitutionerne forhøjes til den højeste fællesnævner/skalatrin 

pædagoguddannede kan få? 

2. Hvor meget “bagud” er pædagogernes samlede lønninger i forhold til 

udviklingen af pengenes købekraft? 

3. Hvis pædagogernes samlede lønninger har været reguleret ift. inflationen, 

hvor meget højere ville samlede lønninger være nu? 

4. Hvilke grundlag kan Naalakkersuisut have, der vil forhindre at alle 

pædagoguddannede få ensartede lønninger på skalatrin 41-42-44-45? 

5. Har Naalakkersuisut anderledes bemærkninger til forhøjelse af pædagogernes 

lønninger i daginstitutionerne som Naalakkersuisut finder vigtigt at nævne? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

I foprbindelse med mine spørgsmål til Naalakkersuisut vil jeg vide noget om arbejde af emnet i 

Naalakkersuisut samt vil jeg gerne vide hvilke holdninger Naalakkersuisut har i forhold til de 

grundlæggende vilkår der ligger bag emnet. Indtil videre findes der ikke konkrete tiltag der 

rykker noget. På det baggrund vil jeg gerne vide noget om Naalakkersuisuts handlingsplan 

eller hvilke forhindringer der ligger bag til at der ikke rykkes på området.  

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


